

ບໍລິສັດຊັນເປເປີໂຮນດິ້ງລາວຈຳກັດ

FSC®-FM

2024 2033

ແຜນການດຳເນີນກິດຈະການປ່າໄມ້ ປີ ຫາ
ໜຶ່ງ ແນະນຳໂຄງການ

2008

20179.82

FSC®-FM

The Forest Stewardship Council®

FSC®

FSC

ບໍລິສັດຊັນເປເປີໂຮນດິ້ງລາວຈຳກັດສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນປີ ສະຖານທີ່ຕັ້ງຢູ່ເມືອງເຊໂປນ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ເປັນບໍລິສັດທີ່ຜັດທະນາໂຄງການປູກໄມ້ ຜະລິດເຫຼືອເຈ້ຍແລະເຈ້ຍຄົບວົງຈອນ ບົນພື້ນຖານຫຼັກການສ້າງຊັບພະຍາກອນປ່າໄມ້ທີ່ຍືນຍົງ ສຳລັບສວນໄມ້ຈຳນວນເນື້ອທີ່20179,82ເຮັກຕາຢູ່ເມືອງເຊໂປນ ເມືອງພິນ ເມືອງພະລານໄຊ ເມືອງອາດສະພັງທອງ ເມືອງອາດສະພອນ ເມືອງຈຳພອນ ເມືອງໄຊບູລີ ເມືອງອຸທຸ່ມພອນຂອງແຂວງສະຫວັນນະເຂດແມ່ນສະເໜີອອກຢັ້ງຢືມປ່າໄມ້ ອົງການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ The Forest Stewardship Council® ຊື່ຫຍໍ້

FSC® ອີງຕາມຫຼັກການການດຳເນີນການເຄື່ອນໄຫວປ່າໄມ້ຂອງອົງການFSC ສົ່ງເສີມການຜັດທະນາປ່າໄມ້ແບບຍືນຍົງ ບັບບຸງສະພາບຂອງທີ່ດິນໃຫ້ດີຂຶ້ນແລະບັນລຸການດຳເນີນກິດຈະການແບບສີຂຽວ ບັນລຸການເຄື່ອນໄຫວທຸລະກິດແບບແຍກປະເພດ ການຍົກສູງລະດັບປະສິທິຜົນສັງລວມທາງດ້ານເສດຖະກິດ ສັງຄົມແລະສິ່ງແວດລ້ອມດ້ວຍວິທີແບບລະອຽດຮອບຄອບຄຸນນະພາບສູງແລະສອດຄອງກັບວິທະຍາສາດ

16°30'-17°05'

104°59'-106°28'

20179. 82

15284. 3

1104938

ສວນປ່າໄມ້ຂອງບໍລິສັດຕັ້ງຢູ່ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ລະຫວ່າງເສັ້ນນະໜານເໜືອ16°30'-17°05 ເສັ້ນແວງຕາເວັນອອກ104°59'-106°28' ເຊິ່ງຂອບເຂດເມືອງເຊໂປນ ເມືອງຟິນ ເມືອງພະລານໄຊ ເມືອງອາດສະພັງທອງ ເມືອງອາດສະພອນ ເມືອງຈຳພອນ ເມືອງໄຊບູລີ ເມືອງອຸທຸ່ມພອນ ຈຳນວນເນື້ອທີ່ລວມທີ່ຈະອອກໃບຢັ້ງຢືມແມ່ນ20179. 82ເຮັກຕາ ໃນນັ້ນ ເນື້ອທີ່ສວນໄມ້ອີກ15284. 3ເຮັກຕາ ບໍລິມາດໄມ້ສະສົມແມ່ນ1104938ແມັດກ້ອນ ຕົ້ນຕໍແມ່ນເປັນໄມ້ອີກ

2010

ບໍລິສັດໄດ້ເຊັນສັນຍາສຳປະທານທີ່ດິນກັບພາກສ່ວນຄຸ້ມຄອງທີ່ດິນຂອງ ສປປ ລາວ ເພື່ອນຳມາພັດທະນາການປູກໄມ້ອຸດສາຫະກຳ ກຳມະສິດຂອງໄມ້ແມ່ນເປັນຂອງບໍລິສັດ

20179. 82

15284. 3

4895. 52

98. 6%

ຕາມປະເພດຂອງປ່າໄມ້ ມີຈຳນວນເນື້ອທີ່ປ່າໄມ້ທັງໝົດ20179. 82ເຮັກຕາ ໃນນັ້ນເນື້ອທີ່ຕົ້ນໄມ້ໃຫຍ່15284. 3ເຮັກຕາ ເນື້ອທີ່ປ່າໄມ້ພຸ່ມອື່ນໆ4895. 52ເຮັກຕາ ອັດຕາການປັກຄອງປ່າໄມ້ແມ່ນ98. 6%

ສອງ ທິດທາງແລະເປົ້າໝາຍການດຳເນີນງານ

ໜຶ່ງ ທິດທາງການດຳເນີນງານ

1

FSC

ຄຳໝັ້ນສັນຍາວ່າຈະດຳເນີນການໃຫ້ສອດຄອງຕາມຫຼັກການ FSC ແລະ

ກົດໝາຍລະບຽບແຫ່ງຊາດ ສົນທິສັນຍາສາກົນແລະເງື່ອນໄຂອື່ນໆ

2

ຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອນໃຫ້ດີໃນການດໍາເນີນກິດຈະການປ່າໄມ້ ຍົກສູງປະສິດທິພາບການນໍາໃຊ້
ຊັບພະຍາກອນ ຫຼຸດຜ່ອນຈໍານວນສິ່ງເສດເຫຼືອ ເພື່ອບັນລຸການດໍາເນີນກິດຈະການແບບຍືນຍົງ
ແລະເປັນມິດຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອນ

3

ສຸມໃສ່ໃນການຮັກສາຊີວະນະໆພັນແລະຊະນິດທີ່ຈະສູນເສຍພັນແລະລະບົບນິເວດ ຄໍາ
ໝັ້ນສັນຍາວ່າຈະບໍ່ປະຕິບັດມາດຕະການທີ່ບໍ່ມີຜົນດີຕໍ່ຄວາມແຂງແຮງແລະຄວາມຄົບຖ້ວນ
ຂອງລະບົບນິເວດປ່າໄມ້

4

ເຜີຍແຜ່ທິດທາງດ້ານການຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອນແລະລາຍງານສະພາບສິ່ງແວດລ້ອນໃນ
ຫ້ອງການທ້ອງຖິ່ນ ຝ່າຍຮັບເໝົາ ຜູ້ສະໜອງ ມີຄວາມຕັ້ງໜ້າໃນການເຂົ້າຮ່ວມກິດຈະການ
ທີ່ມີຜົນດີຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອນແລະລະບົບນິເວດ ຍົກສູງສະຕິການຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອນຂອງຊຸມ
ຊົນ ເພີ່ມທະວີໃນການຍົກສູງລະດັບການຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອນຂອງສັງຄົມທ້ອງຖິ່ນ

5

ນໍາໃຊ້ເຕັກນິກແລະອຸປະກອນທີ່ທັນສະໃໝ ຍົກສູງປະສິດທິພາບການນໍາໃຊ້ຊັບພະຍາກອນ
ຫຼຸດຜ່ອນການເສຍຫາຍຂອງຊັບພະຍາກອນແລະເພະລັງງານ

6

ສົ່ງເສີມການພັດທະນາເສດຖະກິດທ້ອງຖິ່ນ ປ້ອງກັນຜົນປະໂຫຍດຂອງປະຊາຊົນແລະອົ

ງການທ້ອງຖິ່ນ ຮາງກົດລະບຽບບ້ອງກັນແຮງໃຫ້ສົມບູນຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ຮັບປະກັນຄວາມບອດໄ
ພແລະຄວາມແຂງແຮງຂອງພະນັກງານ

ສອງ ເປົ້າໝາຍການດຳເນີນງານ

1 ເປົ້າໝາຍດ້ານສັງຄົມ

5%

ກຳມະສິດປ່າໄມ້ ຂໍ້ຂັດແຍ້ງດ້ານກຳມະສິດຄວບຄຸມໃຫ້ 5%.

3

ການເຄື່ອນໄຫວຜິດກົດໝາຍ ການເຄື່ອນໄຫວຜິດກົດໝາຍຄວບຄຸມໃຫ້ ກໍລະນີ

: 5 ;

ຄວາມຜົວພັນກັບຊຸມຊົນ ການຮ້ອງຟ້ອງຈາກຊຸມຊົນແລະພະນັກງານຄຸມໃຫ້ຕໍ່າກວ່າ
ກໍລະນີ

: 0 ;

ຄວາມບອດໄພແລະສຸຂະພາບ ອຸປະຕິເຫດແຮງງານຄວບຄຸມໃຫ້ຢູ່ໃນ ກໍລະນີ

: 0

ຄວາສະເໝີພາບດ້ານແເດດ ແຮງງານເເດດຍິງຖືກທຳຮ້າຍຜົນປະໂຫຍດຄຸມໃຫ້ຢູ່ໃນ ກໍ
ລະນີ

2 ເປົ້າໝາຍດ້ານເສດຖະກິດ

400

ໃນໄລຍະການດຳເນີນທຸລະກິດ ຜົນກຳໄລບໍ່ໃຫ້ຕໍ່າກວ່າ ລ້ານຢວນ.

3 ເປົ້າໝາຍດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ

3‰

ອັດຕາເກີດໄພສະຕູຜິດຄວບຄຸມໃຫ້ຕໍ່າກວ່າ3‰.

0.1%

ອັດຕາການຫັນປ່ຽນປ່າໄມ້ຄວບຄຸມໃຫ້ຕໍ່າກວ່າ0.1%.

ຄຸນນະພາບນໍ້າແລະດິນ ໃນໄລຍະການດໍາເນີນງານ ຄຸນນະພາບນໍ້າແລະດິນສອດຄອງກັບ
ບາດຕະຖານແຫ່ງຊາດ

ສາມ ສະພາບສິດນໍາໃຊ້ແລະກໍາມະສິດທີ່ດິນ

ດິນປ່າໄມ້ທີ່ຈະນໍາມາຍັງຍື່ມກໍາມະສິດແມ່ນຕົກເປັນແຫ່ງ ສປປ
ລາວ ສິດດໍາເນີນທຸລະກິດເປັນຂອງບໍລິສັດ

ສີ່ ເນື້ອໃນຕົ້ນຕໍຂອງແຜນສະບັບນີ້

13

ແຜນການດໍາເນີນງານສະບັບນີ້ປະກອບມີ ໝວດ ຕົ້ນຕໍແມ່ນໄດ້ແນະສະພາບລວມ
ຂອງຂອບເຂດທີ່ຈະນໍາມາຍັງຍື່ມ ສະພາບຊັບພະຍາກອນປ່າໄມ້ ທິດທາງແລະເປົ້າໝາຍກ່ຽວ
ກັບກິດຈະການປ່າໄມ້ ການສ້າງລະບົບກົນໄກບໍລິຫານປ່າໄມ້ ການກຳນົດເຂດປ່າໄມ້ ການບູກ
ມ້ຊຸດຄົ້ນແລະນໍາໃຊ້ ຄວາມແຂງແຮງແລະການຮັກສາປ່າໄມ້ ການຮັກສາແລະວັດແທກຄ່າສິ່ງ
ແວດລ້ອມ ການຮັກສາຊີວະນະໆພັນ ການບໍລິຫານຄວາມຜົວພັນກັບຊຸມຊົນ ການກໍ່ສ້າງພື້
ນຖານໂຄງລ່າງແລະຜົນກໍາໄລດ້ານການລົງທຶນແລະອື່ນໆ

ຫ້າ ເນື້ອໃນຕົ້ນຕໍຂອງແຜນສະບັບນີ້

FSC-FM

ດໍາເນີນບໍລິຫານກິດຈະການປ່າໄມ້ຕາມບາດຕະຖານ FSC-FM

1

ພັດທະນາເສດຖະກິດປ່າໄມ້ອຸດສາຫະກຳດ້ວຍທ່າທີການຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອມ ວາງມາ

ດຕະການເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອນ ຮັບປະກັນຜົນປະໂຫຍດແບບຍືນຍົງ

2

ຈຳແຍກ ບໍລິຫານແລະຄວບຄຸມການເຄື່ອນໄຫວດ້ານປ່າໄມ້ທີ່ມີຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອນ

3

ສ້າງນະໂຍບາຍດ້ານສິ່ງແວດລ້ອນແບບຍືນຍົງ ແລະໃຫ້ເປັນເປົ້າໝາຍໄລຍະຍາວ

4

ດຳເນີນການວິເຄາະ ວາງແຜນ ຄວບຄຸມແລະຕິດຕາມຕໍ່ການເຄື່ອນໄຫວດ້ານປ່າໄມ້ທີ່ອາດມີຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອນແບບເປັນລະບົບ

ຫົກ ໜ້າວຍກດ້ານປ່າໄມ້ຕົ້ນຕໍໃນໄລຍະການດຳເນີນງານ

1

ການສ້າງເປັນປ່າໄມ້ ການປັບດິນເພື່ອນບູກໄມ້ ການບົວລະບັດປ່າໄມ້ໄລຍະຕົ້ນ

2

ການແບ່ງປະສິທິຜົນປ່າໄມ້ ດຳເນີນການຕາມປະເພດ

3

ການຊຸດຄົ້ນປ່າໄມ້ ຊຸດຄົ້ນຕົ້ນຕໍ

4

ການບໍລິຫານ ການປ້ອງກັນແກ້ໄຂສະຕູເຟີດ ປ້ອງກັນອັກຄີໄຟແລະອື່ນໆ

5

ເຂດແບບຢ່າງ ການຮັກສາຊະນິດພັນ

ເຈັດ ການເຄື່ອນໄຫວການຊຸດຄົ້ນ

250000

293324

85. 2%

ປະລິມານການຊຸດຄົ້ນໄມ້ອຸດສາຫະກຳປະຈຳປີ250000ແມັດກ້ອນ ຕໍ່າກວ່າປະລິມານການເຕີບໃຫຍ່293324ແມັດກ້ອນ ເປັນ85. 2%ຂອງປະລິມານການເຕີບໃຫຍ່

ແປດ ມາດຕະການຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອມ

- 1 ມາດຕະການຮັກສານໍ້າແລະທີ່ດິນ
- 2 ມາດຕະການຮັກສາຊັບພະຍາກອນນໍ້າແລະທີ່ດິນ
- 3 ມາດຕະການຮັກສາຊີວະນະນະພັນ
- 4 ມາດຕະການຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອມເຂດສວນ
- 5 ສະພາບປ່າຄຸນຄ່າສູງ ບໍ່ມີປ່າຄຸນຄ່າສູງ

ເກົ້າ ການກວດແທກກິດຈະການປ່າໄມ້

FSC

ອີງຕາມຫຼັກການຂອງFSC ດໍາເນີນການແບບຢ່າງສວນຖາວອນ ການກວດແທກແລະວິເຄາະສະຖິຕິຕໍ່ກັບສະຕູເຟີດ ອັກຄີໄພ ການເຄື່ອນໄຫວຜິດກົດໝາຍ ການເຊາະເຈື່ອນ ການນໍາໃຊ້ເຄມີ ປ່າຄ່າສູງແລະປະລິມານເຕີມໃຫຍ່ ປະລິມານການຂຸດຄົ້ນແລະການຄວບຄຸມຕົ້ນທຶນ ແລະອື່ນໆ ສ້າງແຜນການກວດແທກທີ່ເໝາະສົມ ຮ່ວມມືກັບສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າເພື່ອກວດແທກຊີວະນະພັນ ແລະພະນັກງານພາກສະໜາມດໍາເນີນການກວດກາວັດແທກພຶດຊຸມໃນສວນແບບໄລຍະຍາວ ຮັບປະກັນບໍລິສັດສາມາດກໍາໄດ້ແຕ່ລະປະເພດຂໍ້ມູນການປ່ຽນແປງຢ່າງມີປະສິທິພາບ

ສືບ ການຄວບຄຸມຄວາມປອດໄພ

- 1 ສະໜອງເງື່ອນໄຂທີ່ປອດໄພແລະມີແຂງແຮງໃຫ້ພະນັກງານແລະກໍາມະກອນທັງໝົດ
- 2 ອີງຕາມາດຕະຖານແຫ່ງຊາດ ສະໜອງອຸປະກອນທີ່ປອດໄພໃຫ້ພະນັກງານທັງໝົດ
- 3

3, ຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ພະນັກງານຢ່າງຮອບຄອບ ບ້ອງກັນການເກີດອຸປະຕິເຫດແລະຖືບ
າດເຈັບ

4

4, ໃນເຂດດຳເນີນງານນຳໃຊ້ມາດຕະການບ້ອງກັນເຄມີ ນໍ້າມັນເປັນມົນລະພິດຕໍ່ສາຍນໍ້າ
ແລະອ່າງນໍ້າ

5

5, ສຳລັບວຽກງານທີ່ຄວາມອັນຕະລາຍສູງ ແມ່ນໃຫ້ມີປະກັນໄພ

ສືບເອັດ ຜົນກະທົບຕໍ່ສັງຄົມ

ນັບຖືສິດທິປະໂຫຍດຂອງຝ່າຍທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງແລະສ້າງກົນໄກການຮ່ວມມືທີ່ດີເພື່ອ
ຊຸກຍູ້ການພັດທະນາເສດຖະກິດສັງຄົມແບບຍືນຍົງ ມາດຕະການລວມມື

1

1, ເພີ່ມທະວີສາຍພົວພັນກັບຝ່າຍທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ

2

2, ມີຄວາມຕັ້ງໜ້າໃນການດຳເນີນການຝຶກອົບຮົມແລະເຜີຍແຜ່

3

3, ນັບຖືສິດທິປະໂຫຍດຂອງປະຊາຊົນທ້ອງຖິ່ນ

4

4, ນັບຖືຮິດຄອງປະເພນີຂອງປະຊາຊົນທ້ອງຖິ່ນ

5

5, ເອົາໃຈໃສ່ການແກ້ໄຂການຮ້ອງຟ້ອງຈາກປະຊາຊົນທ້ອງຖິ່ນ

6

6, ຈັດແຈ້ງຕອງໂສ້ການຜະລິດການຈຳໜ່າຍແລະການຕິດຕາມ

7

7, ເອົາໃຈໃສ່ການໄກ່ເກ່ຍສິດທິທາງບັນຍາ

8

8, ສ້າງສະພາບແວດລ້ອມການດຳເນີນກິດຈະການແບບສອດຄອງກັບກົດໝາຍ

ສືບສອງ ກົນໄກການແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງ

ເອົາໃຈໃສ່ການແກ້ໄຂການຮ້ອງຟ້ອງທຸກໆກໍລະນີຕາມ

ຂັ້ນຕອນການແກ້ໄຂການຮ້ອງຟ້ອງ ຂໍ້ຂັດແຍ່ງແລະຂໍ້ບໍ່ເຫັນດີ ຈັດການສໍາຫຼວດຂໍ້ມູນ ສັງຄົມ ຊັດເຈນຂໍ້ຂັດແຍ່ງ ສິ່ງຂັດຂ້ອງທີ່ຕິດພັນກັບການດຳເນີນງານປ່າໄມ້ ຈໍາແຍກຂໍ້ຂັດແຍ່ງ ສິ່ງຂັດຂ້ອງທີ່ອາດມີ ຮັບຟັງການຮ້ອງທຸກຈາກປະຊາຊົນ ພະນັກງານແລະຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ແຕ່ງຕັ້ງຄົນຮັບຜິດຊອບສະເພາະເພື່ອແກ້ໄຂການຮ້ອງຟ້ອງ ໃຫ້ສັງຄົມມີສ່ວນຮ່ວມ ປ້ອງກັນຜົນປະໂຫຍດຂອງທຸກຝ່າຍ ແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງແຕ່ລະກໍລະນີ ໄກ່ເກ່ຍສິ່ງຂັດຂ້ອງໃດ ຍທັນທີ ຕໍ່ກັບການມີສິ່ງຂັດຂ້ອງທີ່ກວ້າງໄກແມ່ນພິຈາລະນາປັບແປງແຜນການດຳເນີນງານ

ບໍລິສັດຊັນເປເປີໂຮນດຶ້ງລາວຈໍາກັດ

FSC

ຫ້ອງການຍັງຍືນປ່າໄມ້

2024.01.1

Figure 2-1: Location of the Project area

